
__________________________________________________________________________________
Overleg met dorpsraden Heeswijk-Dinther, Vorstenbosch en Loosbroek                           Pagina 1 van 3 
 

Datum 21 januari 2020 

Verslag gesprek VKKNB met dorpsraden Vorstenbosch, Heeswijk-Dinther en kerncommissie 

Loosbroek 

 

Aanwezig namens VKKNB:  Evert van Schoonhoven (voorzitter), Dewi Wagelmans (aspirant  

       bestuurslid), Eric Daandels (bestuurslid) en Astrid Kraayvanger  

     (notulist) 

 

Aanwezig namens dorpsraad Heeswijk-Dinther: de heren Jan van de Broek, Toon van Vught en   

       Jo Lemmen 

 

Aanwezig namens dorpsraad Vorstenbosch:  de heren Van de Ven en Leo Somers 

 

Aanwezig namens kerncommissie Loosbroek:  de heer Gert-Jan Roefs 

 

Tijd: 16.00-17.10 uur 

Locatie: De Stuik te Vorstenbosch 

De volgende onderwerpen komen aan de orde: 

Functies religieus erfgoed (ingebracht door Heeswijk-Dinther) 

Dit proces is herkenbaar in vele kernen en is al lang gaande in HD.  

De Heeswijkse kerk had een achterstallig onderhoud van x-mio. Uit de diverse contacten met het 

Brabants museum en andere organisaties is niets voortgekomen.  

Vanavond is er een presentatie, aan de locatieraad Heeswijk, van een projectontwikkelaar die de 

pastorie en kerk aan wil pakken. Die kerk wordt sowieso onttrokken aan de eredienst.  

 

De VKKNB is nauw betrokken bij het BIVK: Brabants Informatiepunt Vrijkomende Kerkgebouwen. 

Aan het BIVK zijn de bisdommen Breda en DB, het Monumentenhuis, RCE, PKN, VKKNB, provincie en 

VBG verbonden. 

 

Als de gemeente voornemens is om een kerkenvisie op te stellen dan is het mogelijk om hiervoor 

gelden te ontvangen vanuit de RCE om oa een dialoog te starten tussen gemeentebestuur, inwoners 

en parochiebestuur. Dit is niet alleen voor religieus vastgoed, maar ook maatschappelijk vastgoed. 

 

Jongeren meer betrekken bij bestuursfuncties: Dorpswerk NH (ingebracht door Heeswijk-Dinther) 

Men zou bij dorpsraad HD wat verjonging willen in het bestuur. Evert geeft aan dat het goed is om 

een ‘concrete, afgebakende vraagstelling’ neer te leggen om zo de jeugd meer te betrekken. Dit geldt 

voor kleinschaligere projecten. En niet voor langere termijn.  

Voor grotere vraagstukken kan men ook terecht bij een universiteit.  

 

In Loosbroek heeft een ledenwervingsactie plaatsgevonden om nieuwe, jonger, leden te werven voor 

de kerncommissie. A.s. donderdag vindt een gesprek plaats met ca 7 potentiële leden. Jongste: 12 

jaar. Goed om na te vragen wat een kind van 12 jaar triggert om aan te sluiten bij een dorpsraad.  

De kerncommissie overweegt om te gaan werken met een klankbordgroep.  

 

http://www.bivk.nl/
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Zandwegen: staan behoorlijk onder druk (ingebracht door Heeswijk-Dinther) 

Door Jan van de Broek wordt een stukje aangeleverd voor op de website en in de nieuwsbrief. (Actie) 

Wegens tijdgebrek is dit onderwerp niet voldoende aan de orde gekomen. Hij rijkt het boekje uit van 

Brabants Landschap.  

Hierbij nog wat linkjes voor meer info: 

www.brabantslandschap.nl  

https://www.youtube.com/watch?v=kdZ5KiAdbFE 

https://www.brabantsemilieufederatie.nl/nieuws/handreiking-dit-kan-jij-doen-om-zandpaden-te-

beschermen/ 

Openbaar vervoer in de kern (ingebracht door Vorstenbosch) 

Er is een buurtbuslijn: deze is beperkt qua frequentie en qua richting en georiënteerd op Uden en 

Veghel. Huidige buurtbus gaat niet naar Veghel. Men overweegt deelauto’s. 

Vanuit de VKKNB wordt aangegeven dat er 1x per 4 jaar concessies worden verleend vanuit de 

provincie. Daar moet je je programma van eisen neerleggen.  

Tevens is er een reizigersoverleg Brabant. Daar kun je tussentijds aspecten bij agenderen. Het is 

hierbij heel belangrijk dat men goed kan onderbouwen hoeveel behoefte er eigenlijk is.  

 

Vanuit Loosbroek is er een werkgroep voor het aanschaffen van een elektrische deelauto.  

Vanuit provincie is er een concept Brabants verkeers- en vervoersplan (BVVP). Is net gestart.  

De tijd is rijp om dit soort signalen af te geven. Ook mbt de veiligheid in het  buitengebied. 

 

De VKKNB adviseert om dit gezamenlijk met de andere dorpsraden op te pakken. Tevens is het goed 

om de wethouder erbij te betrekken van de gemeente Bernheze. 

 

Para commerciële activiteiten gemeenschapshuis (ingebracht door Vorstenbosch) 

De behoeftes van de inwoners veranderen. Men wil steeds vaker gebruik maken van de diensten van 

de (paracommerciële) gemeenschapshuizen. De (ongesubsidieerde) cafés en andere horeca is hier 

niet altijd mee eens. Zij kunnen die concurrerende tarieven niet verlenen, omdat zij geen subsidie 

ontvangen. Er zit veel spanning op deze opsplitsing.  

Dit gebouw (De Stuik) wil het sociale hart van het dorp zijn. Dit is goed voor de leefbaarheid in de 

kernen. Tevens willen zij ook de ouderen de kans geven om hun verjaardag hier te vieren. Dit is 

concurrerend voor de commerciële horeca. 

Laat de ouderen (80+) in ieder geval hier hun feest vieren: laat hen ontzorgen. Geen stress. 

Geconcludeerd wordt dat het goed is als Koninklijke Horeca Nederland hierover in gesprek gaat met 

de ambassadeur die het voor de gemeenschapshuizen opneemt -> ’t Heft kan dit wellicht oppakken.  

Goed om deze partijen bijeen te zetten en afspraken hierover te maken. 

Nieuwe woonwijk (ingebracht door Vorstenbosch) 

Vooral jongeren wachten hierop, gezien de bouwkosten. Het bestemmingsplan is al vastgesteld.  

Het is niet duidelijk of er meer mogelijkheden zijn voor de jongeren om iets tegemoet te komen in de 

aankoopkosten van een nieuwbouwwoning. 

Woningbouw (ingebracht door Vorstenbosch) 

Dit staat bij alle dorpsraden op de agenda.  

1. In het nieuwe bestuursakkoord staat het “blijfklimaat” opgenomen-> woningbouw moet 

plaatsvinden voor jongeren om te blijven wonen in het dorp. Dit geldt ook voor ouderen. Dit is een 

prioriteit die de provincie heeft opgelegd voor de komende 4 jaren. 

Hier hebben wij als VKKNB ook input op geleverd. De VKKNB is benieuwd wat nu de vertaling wordt 

http://www.brabantslandschap.nl/
https://www.youtube.com/watch?v=kdZ5KiAdbFE
https://www.brabantsemilieufederatie.nl/nieuws/handreiking-dit-kan-jij-doen-om-zandpaden-te-beschermen/
https://www.brabantsemilieufederatie.nl/nieuws/handreiking-dit-kan-jij-doen-om-zandpaden-te-beschermen/
https://www.reizigersoverlegbrabant.nl/
https://bvvp20-24.nulverkeersslachtoffersbrabant.nl/
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van het bestuursakkoord naar het activiteitenprogramma en de beleidsplannen. De verwachting is 

dat hier ca. half april meer over bekend wordt. 

 

2. Woonvisie: alternatieve woonvormen in de randen van de dorpen toestaan.  

3. In april/mei wordt er een symposium georganiseerd om het thema goed onder de aandacht te 

brengen met medewerking van en bij de provincie.  

Wellicht ook workshops. 

 

Hoe kun je de gemeenten zover krijgen dat je ook kans krijgt om te bouwen in de kleine kernen? 

Dit komt ook terug in de Omgevingswet. Gemeenten geven hierin aan dat er een pro actieve houding 

van dorpsraad en vertegenwoordiging verwacht wordt bij de nieuwe Omgevingswet.  

Dus al pro actief als dorpsraad hiermee aan de slag gaan! Heel belangrijk. 

 

Kleine Kernen Magazine: er komt hiervan een themanummer Wonen 

Binnenkort komt er een enquête die verstuurd wordt naar alle leden van de VKKNB. 

De uitkomsten van dit onderzoek komen ook weer bij het symposium terug. 

De gemeente kan vragen of de VKKNB helpt bij het opstellen van een dorpsplan. Dan kunnen zij 

hiervoor een bijdrage betalen aan VKKNB en kunnen wij deskundige hulp hierbij verlenen. 

 

ALV VKKNKB 

Op 31 maart vindt in Molenschot onze ALV plaats. 

Zij staan aan de wieg van een dergelijk project. We proberen hen te vragen om hier een toelichting 

op te geven. Aanmelden kan via deze link. 

 

Isseus tussen samenwerking Loosbroek en gemeente (ingebracht door Loosbroek) 

In Grave en Eersel zitten de gemeente en dorpsraden 1x per kwartaal bijeen. 

Evert is regiobestuurder NO-Brabant en wil graag met hem van gedachten wisselen hoe dit verder 

opgepakt kan worden. (Actie) 

 

  

 

  

https://www.vkknoordbrabant.nl/nieuws/Algemene-Ledenvergadering-VKKNB-dinsdag-31-maart-2020

